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SRBIJA

DAČIĆ: PRIŠTINA NE MOŽE DA UDjE NI U JEDNU ORGANIZACIJU BEZ DOGOVORA SA
BEOGRADOM

BEOGRAD, 18. decembra 2018. (Beta) - Ministar spoljnih poslova Ivica Dačić ocenio je 18.
decembra da Priština ne može da uđe ni u jednu međunarodnu organizaciju, nezavisno od toga
ko stoji iza nje, dok ne postigne dogovor sa Beogradom. Gostujući na Radio-televiziji Vojvodine,
Dačić je kazao da Priština danas nema ni prostu, a kamoli dvotrećinsku većinu potrebnu za
članstvo u određenim organizacijama. "Priznanje 'Kosova' povuklo je 12 zemalja i taj proces će
se nastaviti. Formalno skoro isti broj država priznaje odnosno ne priznaje 'Kosovo'. Ja više ne
mogu da zaustavim proces povlačenja priznanja, zemlje se same javljaju. Naš cilj je da ne
mogu iza leđa Srbiji da zaokruže nezavisnost", rekao je Dačić. On je ocenio da je sednica
Saveta bezbednosti UN povodom formiranja kosovske vojske bila korisna jer se kako je rekao,
videlo ko misli da Rezolucija 1244 više nije validna. "Tražili smo sednicu Saveta bezbednosti jer
je prekršena Rezolucija 1244 i da bi se svaka članica izjasnila o tome. Nije se očekivalo da se
donese bilo kakva odluka, niti se pripremao neki dokument za usvajanje. Niko nije tražio da se
sednica ne održi već su tri sile plus Holandija i Poljska tražile da bude zatvorena za javnost,
prelomila je Obala Slonovače koja je zakazala sednicu i u diskusiji iznela da je Rezolucija 1244
prekršena", rekao je ministar. Dačić je ponovio da nastavka dijaloga sa Prištinom nema dok ne
bude povučena odluka o povećanju takse na uvoz robe iz Srbije na 100 odsto. "Njihov cilj je da
naprave nešto i da sve dovedu u poziciju da je to svršen čin. Oni žele svima da kažu kako su
nezadovoljni i kako mogu da naprave problem. Nastavka dijaloga kao da se ništa nije desilo,
svakako neće bit, odnosno može biti sastanaka ali razgovora o temama iz dijaloga neće biti dok
ne ukinu takse", kazao je Dačić. On je dodao da se neće desiti da Beograd prizna jednostranu
proglašenu nezavisnost Kosova i upozorio kako je rekao, "sve na vreme" da ukoliko vojska
"Kosova" fizički napadne Srbe na severu Pokrajine, država Srbija neće imati drugo rešenje osim
da pomogne svom narodu "na bilo koji način". "Oni ne mogu da razumeju da mi drugog puta
osim ovog, nemamo. Naš put koji je usmeren na prihvatanje nezavisnosti 'Kosova', ne postoji.
Samo nas nemojte dovoditi u situaciju da nemamo rešenja osim onog koje trajno može ugroziti
mir i stabilnost u regionu", kazao je Dačić.

VUČIĆ: UN DA U BUDUĆNOSTI PREUZMU VEĆU ULOGU U CELOKUPNOM PROCESU SA
PRIŠTINOM

BEOGRAD/NjUJORK, 17. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio
je 17. decembra u Njujorku da je nakon nedavnih poteza Prištine vrlo zabrinut i uplašen za
budućnost ne samo srpskog naroda i Srbije, već i celokupnog regiona Zapadnog Balkana, i
pozvao UN da u budućnosti preuzmu veću ulogu u celokupnom procesu dijaloga Beograda i
Prištine. "Srbija je uvek spremna da nastavi proces dijaloga. Pozivam UN da preuzmu veću
ulogu u budućnosti. Nemamo ništa protiv diajloga pod pokroviteljstvom EU, ali želimo da se UN
više uključi u celokupni proces. Priština mora da povuče te užasne tarife i druge poteze, a mi
ćemo naći načina da obezbedimo bezbednost srpskog naroda", kazao je Vučić na sednici
Saveta bezbednosti UN. Vučić je poručio da je Srbija spremna da nastavi proces dijaloga, ali da
Priština mora da povuče "užasne tarife" od 100 odsto na srpsku robu, kao i druge poteze, koji
nisu u skladu sa 21. vekom. Upitao je iz kojeg dokumenta proističe suvereno pravo Prištine da
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osnuje svoju vojsku. "Gde je to napisano, u kom dokumentu? To nije napisano u njihovom
ustavu", rekao je Vučić i dodao da unapred može reći da to nigde ne piše. On je istakao da je
Srbija uložila ogromne napore i mnogo truda kako bi održala i uspostavila mir i spokoj u
celokupnoj regiji Zapadnog Balkana. "Srbija je oduvek činila sve da bi očuvala stabilnost i mir
širom regije. Činili smo sve što smo mogli kako bismo se suzdražali na provokacije iz Prištine.
Mi se suzdržavamo od toga da vučemo pogrešne poteze zbog budućnosti, jer smo jako loše
prošli u prošlosti i ne želimo da naša deca provode vreme u sukobima", poručio je predsednik
Srbije. On je kazao da Srbija ne prihvata fraze u kojima se obe strane pozivaju da nešto učine ili
ne učine, jer je, kako je rekao, učinila skoro sve kako bi sprovela u delo sve ono što je do sada
dogovoreno, dok Priština nije formirala Zajednicu srpskih opština što je dogovoreno Briselskim
sprozumom. Podsetio je da je srpska strana ispunila sve iz prvog sporazuma potpisanog u
aprilu 2013, kao i da je Beograd učinio mnogo ustupaka, dok Priština ni danas, posle 2070
dana, nije formirala ZSO i nema nameru da to učini u budućnosti. Prema njegovim rečima,
Srbija je ispunila sve vezano za sudstvo, sporazum o policiji, sporazum o telekomunikacijama,
učešću u opštinskim izborima po kosvoskom zakonu... "Apsolutno sve što smo potpisali", kazao
je Vučić i dodao da je upozoravao i Prištinu i predstavnike EU, jer se pregovori sa Prištinom
vode pod okriljem EU, da ne tera Srbiju u situacije provokacija. "Srbija je jedina suverena i
nezavisna država po Rezoluciji 1244 SB UN. Preklinjali smo ih da ne idu na glasanje za
članstvo u Interpolu, Unesku i drugim organizacijama i međunarodnim telima", kazao je Vučić i
dodao da kada su na glasanju za Interpol dobili manje od 50 odsto glasova počeli su da
okrivljuju Srbiju kao da je to njena greška. "Kao da je trebalo da ih podržavamo, kao da je to bila
neka naša obaveza. Naravno da nije, bilo je mnogo zemalja širom sveta koje su glasale protiv
njihovog članstva", kazao je Vučić i podsetio da su potom usledile užasne tarife na robu iz
Srbije i BiH. Vučić je kazao da je Priština uvođenjem tarifa od 100 odsto na srpsku robu ugrozila
celokupnu srpsku zajednicu na KiM i prekršila sve sporazume EU. "Možete li zamisliti nekoga u
21. veku ko sprečava slobodnu trgovinu ljudi i dobara", upitao je Vučić. Govoreći o povratku
srpskog naroda na KiM, Vučić je kazao da je to teritorija sa najmanjom stopom povratnika u
svetu. "Samo 1,5 odsto ljudi se vratilo na svoja ognjišta. Takav problem ne postoji u celom
svetu, ne postoji ništa tome slično", kazao je Vučić. Naveo je primer Bogdana Mitrovića iz sela
Mušutište, koji je pritvoren kada je otišao u svoje selo da vidi ostatke svog razrušenog doma.
"To je samo jedan primer onoga što rade Srbima koji se usude da obiđu svoja ognjišta i svoje
kuće", kazao je Vučić. Nakon obraćanja na engleskom jeziku, Vučić je zatražio dozvolu, a
potom se i obratio Srbima na KiM na srpskom jeziku: "Dame i gospodo Srbi, braćo i sestre
Srpkinje iz Njujorka sa sednice Saveta bezbednosti UN zahvaljujem Vam na svemu kroz šta ste
prošli i kažem vam da je Srbija uz vas i da će uvek biti uz vas".

VUČIĆ I GUTEREŠ O JEDNOSTRANIM POTEZIMA PRIŠTINE

BEOGRAD, 18. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić i generalni
sekretar UN Antonio Gutereš razgovarali su u ponedeljak uveče u Njujorku o jednostranim
potezima Prištine i situaciji u regionu, saopšteno je 18. decembra iz Predsedništva. Vučić je
zahvalio generalnom sekretaru na tome što je svojim saopštenjem izrazio zabrinutost zbog
odluke Prištine da formira oružane snage i naglasio da je Priština svojim potezima ugrozila
regionalnu stabilnost. On je istakao da se Srbija i dalje zalaže za nastavak dijaloga, nakon što
Priština povuče iracionalne odluke. Predsednik Srbije je rekao da Srbija pridaje poseban značaj
prisustvu i delovanju UNMIK na KiM, imajući u vidu da je političko-bezbednosna situacija na
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KiM još uvek nestabilna, navodi se u saopštenju. "Prisustvo i delovanje UNMIK na KiM je od
ključnog značaja za Srbiju budući da je okvir UN, zasnovan na ovoj rezoluciji, garant statusne
neutralnosti međunarodnog prisustva u Pokrajini", rekao je predsednik Vučić i zatražio veće
učešće UN u rešavanju kosovskog pitanja.

MOGERINI: PRIŠTINA DA UKINE CARINE, VOJSKA LOŠ POTEZ, OPASNO AKO NE BUDE
DIJALOGA

BRISEL, 18. decembra 2018. (Beta) - Visoka predstavnica Evropske unije Federika Mogerini je
18. decembra u Briselu izjavila da EU traži od vlasti u Prištini da ukinu carine od 100 odsto na
uvoz iz Srbije, naglasila da je stav i EU i NATO da formiranje vojske "Kosova" mora biti
saglasan Ustavu, postepen proces u koji će biti uključene sve strane i upozorila da je
"alternativa dijalogu opasna". Mogerini je to izjavila na zajedničkoj konferenciji za štampu sa
srpskom premijerkom Anom Brnabić po završetku zasedanja Saveta za stabilizaciju i
pridruživanje EU-Srbija, i podvukla da "alternative suštinskom dijalogu nema", jer bi tad
zapretila opasnost za sve. Ona je predočila da je uvođenje carina od sto odsto na uvoz iz Srbije
"jasno kršenje sporazuma CEFTA i duha Sporazuma o stabilizaciji i pridruživanju EU-'Kosovo',
dodavši da je to u "istinskom interesu 'Kosova'" i da su ona i evropski komesari Johanes Han i
Sesilija Malmstrem ponudili Prištini da se taj problem reši. Srpska premijerka je podvukla da je
stratetigijski cilj Srbije članstvo u EU i da su vlasti u Beogradu, uz osetno ubrzavanje reformi u
vladavini prava i slobode medija, pored ostalog, opredeljene za dijalog s Prištinom, ali je
upozorila da su poslednji potezi prištinskih vlasti "najveća pretnja regionalnoj stabilnosti i miru".
Brnabić je ukazala na činjenicu da je Srbija ispunila sve dogovore postignute u dijalogu, dok
vlasti u Prištini ni posle više od pet godina nisu ni koraka makle u sprovođenju ključne stavke u
Briselskom sporazumu, a to je formiranje Zajednice srpskih opština. Ona je rekla da je
neprihvatljivo da Priština dok traje dijalog nastoji da iznudi svoje članstvo u međunarodnim
organizacijama, smatrajući da Srbija, što nema nikakve logike, nema pravo da to zaustavi.
Visoka predstavnica Mogerini je istakla da veruje da pregovori Srbije o članstvu s EU mogu
napredovati još brže, ali je podvukla da je zato nužno da vlasti u Beogradu pospeše reforme u
vladavini prava, izbora, slobode izražavanja.

DjURIĆ SA AMBASADOROM NEMAČKE: BEOGRAD OPREDELjEN ZA MIRNO
REŠAVANjE NESUGLASICA SA PRIŠTINOM

BEOGRAD, 18. decembra 2018. (Beta) - Direktor Kancelarije Vlade Srbije za Kosovo i Metohiju
Marko Djurić rekao je 18. decembra u razgovoru sa ambasadorom Nemačke u Srbiji Tomasom
Šibom da je Beograd opredeljen za dijalog i mirno rešavanje nesuglasica sa Prištinom, ali da
stvari u političkom smislu moraju biti vraćene na pređašnje stanje kako bi bilo kakvi razgovori
uopšte imali smisla. Kako je saopštila Kancelarija za Kosovo i Metohiju, Djurić je u razgovoru sa
Šibom izrazio zabrinutost zbog nastavka procesa destabilizacije regiona usled niza
jednostranih, provokativnih poteza Prištine. Djurić je upozorio da je "formiranje takozvane
kosovske vojske najdirektniji napad na regionalni mir i stabilnost i najflagrantnije kršenje
međunarodnog prava", navodi se u saopštenju. On je kazao da je Priština uvođenjem
trgovinske blokade za proizvode iz centralne Srbije, iznošenjem nerealnih očekivanja od
pregovora, izborom novog pregovaračkog tima i ultimatumima prema EU, zapravo zatvorila
vrata dijalogu.
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EKONOMIJA

KINESKA KOMPANIJA "ZIDjIN" ZVANIČNO PREUZELA RTB BOR

BEOGRAD, 18. decembra 2018. (Beta) - Kineska kompanija "Ziđin" 18. decembra je zvanično
preuzela Rudarsko-topioničarski basen Bor i uplatila 350 miliona dolara za dokapitalizaciju.
Ugovor o pristupanju novog člana (Ugovor o preuzimanju) potpisali su u Beogradu ministar
rudarstva i energetike Srbije Aleksandar Antić i stariji potpredsednik i izvršni direktor "Ziđina"
Džordz Fang. Dogovoreno je da se ubuduće borska kompanija zove "Ziđin Bor koper", a kasnije
će biti pridodat i naziv Srbija. "Ziđin" je izabran za strateškog partnera jer je na tenderu ponudio
kupovinu udela od 63 odsto u RTB-u, biznis plan u vrednosti 1,26 milijardi dolara, u okviru kojih
je i obavezujućih 350 miliona dolara za dokapitalizaciju. Kineska kompanija se dodatno
obavezala da će obezbediti 200 miliona dolara za izmirenje duga RTB-a Bor. Ministar rudarstva
i energetike Aleksandar Antić rekao je novinarima da će "Ziđin" investirati u poboljšanje
proizvodnje, otvaranje novih rudnika i povećanje efikasnosti u Srbiji, kao i da će značajno
povećati proizvodnju u RTB-u Bor. "U borskom basenu će se posle tri godine proizvoditi oko
80.000 tona bakra i sopstvenog koncentrata, a već posle šeste godine očekujemo proizvodnju
od 120.000 do 150.000 tona koncetrata bakra. To je veliko povećanje s obzirom na to da se
danas tamo proizvodi oko 42.000 tona", kazao je Antić. Ministar je istakao da će se posle
završenog investicionog perioda od šest godina u RTB-u Bor proizvoditi od 200.000 do 250.000
tona katodnog bakra čime će Srbija postati treći najveći proizvođač bakra u Evropi. Antić je
podsetio da će "Ziđin" isplatiti "istorijske" dugove RTB-a čime će se borski basen stabilizovati
kao jedan od najznačajnijih segmenata srpske privrede. "To će biti značajno za čitav niz naših
subjekata, počevši od Fonda za razvoj koji će biti jači za 20 miliona dolara, kao i za
Elektroprivredu Srbije. Za rudnu rentu Ministarstva finansija i Ministarstva rudarstva i
energetike, Fond za zaštitu životne sredine, Agenciju za osiguranje depozita, Poštansku
štedionicu i čitavih niz banaka biće uplaćeno gotovo 200 miliona dolara", kazao je on. Po
njegovim rečima, "Ziđin" je moćna rudarska kompanija koja posluje u 10 zemalja i ostvaruje
značajne rudarske i poslovne rezultate. "Ta kompanija je garant da će se u Boru ostvarivati
rudarska proizvodnja u skladu sa najvećim svetskim standardima i kada je u pitanju efikasnost i
kvalitet, ali i zaštita na radu i ekologija", ocenio je Antić. On je ukazao je da je preuzimanje
borskog basena od strane "Ziđina" jedan od najboljih procesa kroz koji je Srbija prošla u periodu
privatizacije i strateških partnerstava. "Borski basen će se ubuduće značajno razvijati i imaće
snažnu investicionu politiku, zapošljavaće nove ljude i čuvati radna mesta", rekao je ministar.
Dodao je da će uskoro biti održana i prva sednica Odbora direktora i sednica Upravnog odbora
kako bi se imenovala nova uprava RTB-a Bor. Stariji potpredsednik i izvršni direktor "Ziđina"
Džordz Fang rekao je da se poslovanje te kompanije podudara sa poslovanjem RTB-a Bor,
nezavisno od toga da li se radi o zlatu ili bakru. "Ovo je prekretnica za RTB i kompaniju 'Ziđin',
ali je i važan dan za odnose Srbije i Kine i nadam se da ćemo uspeti da poboljšamo
menadzment, proizvodnju i topionice borskog basena", kazao je on. Ambasador Kine u Srbiji Li
Mančang kazao je da je preuzimanje RTB-a početak saradnje Srbije i Kine. "Srbija je uložila
veliki trud u ovom projektu. U proteklih nekoliko godina je između naše dve zemlje potpisano i
realizovano mnogo projekata, ali očekujem da ih ubuduće bude još više", rekao je Li. Kompanija
"Ziđin" jedan je od najvećih kineskih proizvođača zlata, a druga po veličini u proizvodnji bakarne
rude. U devet zemalja zapošljava 17.500 radnika, a prošle godine bila je na 22. poziciji
najvrednijih rudarskih kompanija u svetu čije su akcije na berzi.  
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